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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Rendkívüli állapot a Sajón – mit tesz a magyar 
kormány és a Technológiai és Ipari Minisztérium?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Hónapokkal a Sajó folyón tapasztalható súlyos szennyezés és ökológiai katasztrófa megkezdődése
után  a  helyszínre  látogatott  Zuzana  Čaputová  szlovák  köztársasági  elnök.  Az  államfő
sajtótájékoztatót tartott a helyszínen, ahol elmondta, hogy a kár elhárítása a kormány feladata, ezért
rendkívüli  állapot  bevezetésére  van  szükség,  ami  biztosítja  a  gyorsabb  reagálás  lehetőségét.  A
sajtótájékoztatón továbbá arról is beszélt, hogy:

„A Sajó most egy halott folyó. Szó szerint megöli azt a potenciált, ami ebben a gyönyörű tájban
van.  Öt  hónapja  nem történt  meg,  amire  szükség  lett  volna.  Ez  pedig  a  mederből  a  mérgező
anyagok eltávolítása.”

Ezt  követően július  20-án  a  szlovák  kormány ki  is  hirdette  a  rendkívüli  állapotot  a  Rozsnyói,
Nagyrőcei  és  a  Rimaszombati  járásban.  A  döntés  értelmében  Ján  Budaj  környezetvédelmi
miniszternek elemzést kell  készítenie a legjobb módszerekről,  amelyekkel helyreállítható a Sajó
eredeti állapota.

A magyar  kormány az elmúlt  hónapok során tétlenül figyelte közös folyónk pusztulását,  annak
ellenére, hogy erkölcsi kötelességei mellett a határvízi egyezmények értelmében jogi lehetősége és
felelőssége  is  lett  volna  abban,  hogy  a  szlovák  féllel  együttműködve  mindent  elkövessen  a
rendkívül súlyos környezetpusztítás megfékezése érdekében.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Zajlanak egyeztetések, közös munkavégzés az Ön minisztériuma és a szlovák kormány 
között a Sajó folyó szennyezésével kapcsolatban jelenleg? Amennyiben igen, kérem, hogy 
tájékoztasson ennek részleteiről!



 
• Milyen konkrét lépéseket tett az Ön minisztériuma az elmúlt időszakban a szennyezés által 

okozott környezeti károk mérséklése érdekében? Biztosít a kormány bármilyen segítséget a
szlovák félnek a kármentesítési munkálatok elvégzéséhez?

• A szlovák kormány által bevezetett rendkívüli állapot szimbolikus, ugyanakkor a 
kormányzati cselekvés megkönnyítését és felgyorsítását segíti. Tervez a magyar kormány 
hasonló lépéseket tenni a Sajó szennyezésének ügyében?

• Ön támogatja-e, hogy a magyar Országgyűlés egy politikai nyilatkozattal erősítse meg 
elköteleződésünket a természetes vizeink védelme mellett?

Várom válaszát!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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